

# “2018 年欧洲地区汉语跨文化传播国际会议”通知

(第一号)

欧洲汉语的跨文化传播历史悠久、独具特色。为了加强欧洲各国汉语教师与研究者的学术交流与合作，为欧洲汉语的跨文化传播提供研究平台，挪威卑尔根孔子学院（Bergen Konfutse Institutt）、西挪威应用科学大学（Høgskulen på Vestlandet）和挪威卑尔根大学挪威中国法律中心（Norsk senter for kinesisk rett, Universitetet i Bergen）将于 2018 年 12 月 8 日-9 日（12 月 7 日报到）联合举办“2018 年欧洲地区汉语跨文化传播国际会议”。本次会议拟在挪威第二大城市美丽的卑尔根召开，热烈欢迎各位汉语教师、学者及其他相关人员提交论文讨论或无论文旁听。现将有关事宜通知如下：

一、会议主办单位：挪威卑尔根孔子学院、西挪威应用科学大学和挪威卑尔根大学挪威中国法律中心

二、会议承办单位：挪威卑尔根孔子学院

三、会议主题：

1. 欧洲地区汉语师资与课程研究
2. 现代教育技术在欧洲地区汉语教学中的应用
3. 欧洲地区汉语和文化教学研究及案例分析
4. 其他与本次议题相关的研究

四、会议工作语言：

中文或英文

五、提交报名表和论文摘要的有关要求：

1. 请于 2018 年 9 月 10 日以前将附件中的报名表发至会务秘书组邮箱 [cibforum2018@gmail.com](mailto:cibforum2018@gmail.com)，以收到回复确认为准。
2. 已经发表的论文请勿投稿，如因一稿多投带来的任何问题，责任由投稿者自负。
3. 请于 2018 年 9 月 10 日以前将论文摘要以电子稿（docx 或 doc 文件）形式发送到会议学术组邮箱 [cibthesis2018@gmail.com](mailto:cibthesis2018@gmail.com)（会议论文专用邮箱），以收到回复确认为准。
4. 会议学术组将组织专家对论文集中审阅，并于 2018 年 10 月 6 日前向录用论文作者发出第二号通知（邀请书）。如有特殊要求，请 email 联系会务秘书组邮箱 [cibforum2018@gmail.com](mailto:cibforum2018@gmail.com)。

5. 摘要提交要求如下:

- 摘要中文字数约 500 字,英文字数约 600 词(A4 纸一页以内)。
- 用 Microsoft Word 文档,分两页:第一页写清论文题目、摘要、3-5 个关键词、作者姓名、工作单位以及联系方式(含电子邮箱)。第二页为摘要正文(含题目),中、英文均可,但请不要写作者姓名。
- 汉语题目为宋体,加黑,三号字,居中;摘要和关键词为宋体,小四号字。英语字体题目为 Times New Roman,加黑,14 号字,居中;摘要和关键词为 Times New Roman,11 号字。行间距可自行调整,保证内容在 A4 纸一页以内。作者姓名、工作单位、联系方式附于关键词之下,汉语为宋体五号字,英语为 Times New Roman 10 号字。
- MS word 文档命名方式为:会议主题序号-作者名《文章名》。例如:3-张一《……课堂案例分析》

6. 每人作为独立作者或第一作者只可提交一篇论文摘要,同时还可作为非第一作者合作提交另一篇摘要。

7. 本次参会的优秀论文将结集出版。请接收到通知的作者在会后一个月以内提交全文(不超过 6000 字)。如若不便亲自领取,会务组将通过 email 发送 pdf 版正式论文集给作者。

## 六、会议费用

	早鸟计划(2018 年 10 月 25 日之前注册并缴费)	会务费
参会教师	250 挪威克朗	500 挪威克朗
参会学生	100 挪威克朗	200 挪威克朗

注册费包括会议材料和 2018 年 12 月 8 日、9 日会议午餐、茶歇,其它费用自理。缴费方式将在二号通知中进行说明。2018 年 12 月 7 日下午会务组将组织到会者参观市景(自愿参加),晚上将举办欢迎晚宴,晚宴费用约为 400 挪威克朗(自愿参加,费用自理)。以上安排适用于旁听人员。

## 七、会议重要日期

论文摘要和报名表提交截止日期: 2018 年 9 月 10 日

论文接受通知(电子邮件): 2018 年 10 月 6 日前

论文报告人确认参会并网上缴费截止日期: 2018 年 11 月 10 日

旁听人员网上缴费截止日期: 2018 年 11 月 5 日

## 八、会议联系方式

会议网站: <http://www.konfutse.no/>

会议学术组邮箱: [cibthesis2018@gmail.com](mailto:cibthesis2018@gmail.com)      会务秘书组邮箱: [cibforum2018@gmail.com](mailto:cibforum2018@gmail.com)

## **First Call for Papers**

# **International Conference on Chinese Cross-cultural Communication in Europe 2018**

Confucius Institute in Bergen, Western Norway University of Applied Sciences and Norwegian China Law Center of University of Bergen welcome your participation at "International Conference on Chinese Cross-cultural Communication in Europe 2018".

In order to strengthen academic exchange and cooperation between Chinese Language teachers and researchers in European countries, and to provide a research platform for cross-cultural communication, we will jointly hold the "International Conference on Chinese Cross-cultural Communication in Europe 2018" from December 8<sup>th</sup> to 9<sup>th</sup> (registration on 7<sup>th</sup> December). The International Conference will be held in Bergen, the second largest city in Norway.

We welcome all Chinese language teachers, scholars and other relevant academics to submit research papers to discussions. It is however not a requirement to submit papers in order to attend the conference.

### **I. The relevant themes are hereby notified as follows:**

1. Studies on Chinese Language Teachers and Courses in Europe
2. The Application of Modern Educational Technology in Chinese Teaching in Europe
3. The Research and Case Study on Teaching Chinese Language and Culture in European
4. Other studies related to this topic

### **II. Language used in the conference:**

English or Chinese

### III. Requirements and deadline for submit of papers:

1. The application form attached in this email must be filled in and submitted to “cibforum2018@gmail.com” before 10<sup>th</sup> of September 2018. Your application is accepted when you receive reply from the same email address.
2. Please do not submit papers that are already published. If so happens, the applicant will be held responsible for any legal charges that may come.
3. The abstract of the thesis must be submitted to “cibthesis2018@gmail.com” before 10<sup>th</sup> of September 2018. It is confirmed accepted when you receive a reply from the same email address. Please send us the abstract in word-format (docx or doc).
4. The academic committee will organize experts to view the theses, and will send second notice (invitation letter) to the authors of accepted papers before 6<sup>th</sup> of October 2018. If you have special requirements, please email the conference secretary group at cibforum2018@gmail.com.
5. Requirements for abstract:
  - Approximately 500 Chinese characters or 600 words in English in one page of A4 paper.
  - Use a word-document and divide it into two pages: The first page should include title, abstract, 3-5 keywords, author's name, work unit, and contact information (including e-mail address). The second page should be the abstract text (including the title).
  - Please use Song fonts size 3 bold on the title of the abstract when written in Chinese. The abstract itself and the keywords should be written in Song fonts size 4 in Chinese. Please use Times New Roman fonts size 14 bold on the title of the abstract when written in English. The abstract and the keywords should be written in Times new roman fonts size 11 in English. The line spacing should be adjusted to ensure that the content is within one page of A4 paper. The author's name, work unit, and contact information should be listed under the keywords. In Chinese Song fonts size 5 should be used, and in English Times New Roman fonts size 10.
  - The title of the word file should be in this order: the topic number, author's name, “Name of the paper”. For example: 3,Zhang Yi ,“.....Case Analysis”.doc.
  - Every person, as an independent author or first author, can only submit one abstract of the paper. At the same time, this person can also submit another abstract as a non-first author.
  - The papers of this conference will be published. When you received the notification, please send the full text in one month (no more than 6000 words) for publishing. If it is not convenient to collect the publication in person, we will send you pdf version of the publication.

### III. Attendance Fee

	Early Bird (until 25 <sup>th</sup> of October 2018)	Regular
Teacher/scholars	250 NOK	500 NOK
Students	100 NOK	200NOK

The registration fee covers meeting materials, lunches and coffee breaks on 8<sup>th</sup> and 9<sup>th</sup> December 2018. The way of payment will be explained in the second notice. On the afternoon of 7<sup>th</sup> of December 2018, attendees will be invited to visit the city center (voluntary participation) and a welcome dinner will be held in the evening. The cost of the dinner is approximately NOK 400 (voluntary participation at attendees' expense)

### V. Important dates:

Deadline for abstract submission: 10<sup>th</sup> of September 2018

The letter for paper accept: before 6<sup>th</sup> of October 2018

Deadline for the confirmation and enrolment of paper reporter online: before 10<sup>th</sup> of November 2018

Deadline of enrolment of attendees without paper online: before 5<sup>th</sup> of November 2018

### VI. Contact information

Official website: <http://www.konfutse.no/>

Academic committee email address: [cibthesis2018@gmail.com](mailto:cibthesis2018@gmail.com)

Service committee email address: [cibforum2018@gmail.com](mailto:cibforum2018@gmail.com)